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Overdracht College-Raad 

 

Datum 19 januari 2017 
 
 
onderwerp Beantwoording artikel 45 vragen fractie SP - stijgend aantal 

zwerfjongeren 
portefeuillehouder Nelleke Vedelaar 

informant Profijt, Antje (2907) 

afdeling Maatschappelijke Ontwikkeling 

  

Voorgesteld besluit raad 

Kennis te nemen van de antwoorden op artikel 45 vragen van de SP fractie met 
als onderwerp 'stijgend aantal zwerfjongeren'. 
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voorstel 

Onderwerp raadsvragen SP zwerfjongeren 

Versienummer  

  

Portefeuillehouder N. Vedelaar 

  

Informant A. Profijt 

Afdeling Maatschappelijke Ontwikkeling / OW 

Telefoon 038 498 2907 

Email A.Profijt@zwolle.nl 

Bijlagen Artikel 45 vragen SP   

 

 

Wij stellen u voor kennis te nemen van: 

De antwoorden op artikel 45 vragen van de SP fractie met als onderwerp ‘stijgend aantal 

zwerfjongeren’.  
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Inleiding 

De SP fractie heef artikel 45 vragen gesteld over zwerfjongeren. In deze informatienota worden deze 

vragen beantwoord.  

Kernboodschap 

De antwoorden op de vragen van de SP fractie zijn als volgt.  

 

1. Was het de wethouder bekend dat het aantal zwerfjongeren aan het stijgen is.  

Antwoord: Ja. Het aantal dak- en thuisloze jongeren in onze regio lijkt na een forse daling in 2015 voor 

2016 uit te komen op een vergelijkbaar niveau als in 2014 en daarvoor. De stijging ten opzichte van 

2015 is fors omdat er in dat jaar sprake was van een substantiële daling ten opzichte van de 

voorgaande jaren. Het aantal zwerfjongeren in de jaren 2013 tot en met 2016 achtereenvolgens 83, 93, 

65 en 93 * (het laatste getal is nog onder voorbehoud).  

 

2. Heeft Zwolle voldoende opvangplekken speciaal voor jongeren?  

Antwoord: Ja, bij tijdige uitstroom van jongeren uit de speciale voorzieningen voor jongeren zijn er 

voldoende opvangplekken. Wij vinden het van belang dat (potentieel) dak- en thuisloze jongeren 

passende opvang en begeleiding krijgen om zelfredzaam te worden met een stabiele woonsituatie. 

Daarom heeft Zwolle de afgelopen jaren het aantal opvangplekken voor jongeren sterk uitgebreid, 

zodat er voldoende capaciteit is om jongeren te plaatsen in specifieke voorzieningen. Er is echter 

sprake van stagnatie in de uitstroom van jongeren uit deze opvangvoorzieningen doordat er te weinig 

beschikbare woonruimte is. Hierdoor komen er te weining plekken in de specifieke voorzieningen voor 

jongeren vrij voor nieuwe jongeren. Dit vinden wij een ongewenste ontwikkeling. Op dit moment wordt 

er door gemeente en zorgpartijen extra ingezet op uitstroom van jongeren. Daarnaast onderzoeken wij 

of er vormen van begeleid wonen mogelijk zijn die voor dak- en thuisloze jongeren geschikt zijn. Ook 

onderzoeken wij mogelijkheden om tijdelijk extra specifieke opvangplekken voor jongeren te realiseren.  

 

3. Zo niet, is de wethouder het er mee eens dat jongeren niet moeten worden opgevangen tussen 

volwassenen en er voor gezorgd moet worden dat er voldoende opvangplekken speciaal voor 

jongeren komen.  

Antwoord: Het college vindt het ongewenst dat jongeren reguliere voorzieningen voor 

maatschappelijke opvang moeten worden opgevangen. Zie ook het antwoord bij vraag 2.  

 

4. Zo ja, hoe gaat de wethouder bij een tekort zorgen dat er voldoende opvangplekken voor jongeren 

komen en op welke termijn. 

Antwoord: De stagnatie van de door- en uitstroom doet zich in de breedte voor bij maatschappelijke 

opvang maar ook beschermd wonen. In aansluiting op de regionale veranderagenda beschermd 

wonen – maatschappelijke opvang 2016-2019 en de transformatie-agenda sociaal domein zetten wij – 

samen met regiogemeenten en corporaties - erop in om meer passende mogelijkheden te 

creeëren ten aanzien van zelfstandig, passend en betaalbaar wonen. Daarmee komen er meer 

mogelijkheden om uit te stromen uit maatschappelijke opvang en beschermd wonen op een passend 

moment. Afgelopen jaren hebben wij hiervoor stappen gezet, die recent door ons nog zijn 

geïntensiveerd. Het gaat dan bijvoorbeeld om de “Versnellingsactie Sociale huur” en de versnelde 

realisatie van semi-permante woningen. Voorts realiseren we samen met de corporaties de afspraken 

over een versnelde realisatie van semi-permanente woningen om ook de extra vraag naar woningen 

voor o.a. (dakloze) jongeren vorm te kunnen geven. Verder hebben we in 2016 een convenant 

regionale samenwerking maatschappelijke opvang – beschermd wonen met regiogemeenten 
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bekrachtigd met daarin inspanningsverplichtingen voor betaalbare en adequate (zelfstandige) 

huisvestingsmogelijkheden. Op dit moment maken we deze verplichtingen concreet en meetbaar. Voor 

de korte termijn wordt er door alle partijen extra ingezet op uitstroom van jongeren en daarnaast 

onderzoeken wij tijdelijke oplossingen, zie ook het antwoord op vraag 2.  Wij werken er aan om dit zo 

spoedig mogelijk, maar uiterlijk in het voorjaar van 2017 tot oplossingen gaat leiden.  

 

5. Zo niet, waarom vindt de wethouder het wenselijk wanneer – kwetsbare – jongeren tussen 

volwassenen opgevangen worden?  

Antwoord: Het college vindt het niet wenselijk dat jongeren in de reguliere voorzieningen voor 

maatschghappelijke opvang moeten worden opgevangen, zie ook het antwoord bij vraag 2.  

Openbaarheid 

Het voorstel is openbaar.  

 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris 

 

 


